
 

Dan Udruge invalida rada Zagreba, 27. rujan 
 
ZAPISNIK, TEMATSKA KONFERENCIJA, četvrtak, 27. rujan 2012. godine  
 
Moderator: Anita Kajser-Brezak 
 
Konferencija je započela u 11,05 sati uz himnu Republike Hrvatske.  
 
Marija Topić, Predsjednica UIR Zagreba, pozdravila je sve prisutne, a potom je u ime 
pokrovitelja Ministarstva socijalne politike i mladih isto učinila i Bojana Antić-Brzica, 
viša stručna savjetnica uz čestitku za 46. obljetnicu UIR Zagreba te želju za daljnjim 
uspješnim radom. Na kraju pozdravnog govora prisutnima se u ime grada Zagreba 
sa nekoliko riječi hvale i čestitku obratila i izaslanica Gradonačelnika, Marija Mustač, 
Načelnica odjela za zaštitu osoba s invaliditetom pri Gradskom uredu za socijalnu 
zaštitu i osobe s invaliditetom. 
 
Nakon pozdravnog govora, a prema predviđenom vremenu, Anica Ježić, viša 
stručna savjetnica pri Ministarstvu socijalne politike i mladih, uz Power Point 
prezentaciju, u nekoliko je osnovnih i kratkih crta predstavila Zakon o socijalnoj 
skrbi te najavljene izmjene i dopune istog. Po završetku prezentacije, preostalo je 
vrijeme iskorišteno za pitanja i odgovore kako slijedi: 
 
P: Anka Slonjšak, pravobraniteljica za osobe s invaliditetom, zamolila je da se kaže 
štogod o izmjenama. 
O: A. Ježić odgovorila je da nema određene smjernice osim informacije da je radna 
skupina oformljena. 
 
Ivica Župan, pravnik UIR Zagreba, ukazao je na nekoliko nedostataka: 
P: Problem je u osnovicama koje su određene prenisko za osobe s invaliditetom u 
mirovini. 
O: A. Ježić složila se da je osnovica mala, ali napomenula je da je istu donijela Vlada 
Republike Hrvatske u skladu sa mogućnostima države. 
P: Problem je i u ažurnosti, unatoč činjenici da postoje i usmena rješenja, a ne pružaju 
se niti kvalitetne informacije kao npr. da se uputi osobu da podnese zahtjev za 
rješenjem. 
O: A. Ježić napomenula je da se uvijek osoba može obratiti Ministarstvu socijalne 
politike i mladih, a koje će u takvim slučajevima apelirati na Centre za socijalnu skrb. 
P: Iskustvo govori da se doplatak za pomoć i njegu ne odnosi na sve već da u tome 
ulogu igra i cenzus. 
O: A. Ježić smatra da će biti puno pravednije kada se izglasa inkluzivan dodatak 
odnosno da prihod tada neće imati ulogu, no da je to za sada još uvijek samo 
prijedlog. Također napominje da postoji i opcija jednokratne pomoći, no da se za to 
podnosi zahtjev Centru za socijalnu skrb. 



 

 

P: Moli za pojašnjenje na koga se i kako odnosi poticanje rada udruga. 
O: A. Ježić odgovorila je da bi se u izmjenama Zakona svakako trebalo voditi računa 
o partnerima odnosno udrugama te ih podruprijeti financijskim sredstvima. 
 
P: Ljubica Lukačić, pravnik URIHO-a, dala je sugestiju: prethodna Vlada Republike 
Hrvatske ukinula je dobno ograničenje za dobivanje statusa za njegovatelja (do 65 
godina starosti), dok je sadašnja Vlada RH to ograničenje vratila i postavlja pitanje 
zašto. Ujedno apelira da se to ograničenje ukine te da se pri takvim odlukama pita i 
konzultira i osobe s invaliditetom te udruge koje se bave problematikom osoba s 
invaliditetom. Navodi čest primjer roditelja koji se brinu o svojoj djeci te smatra da 
dob ne bi trebala biti prepreka. 
O: A. Ježić zamolila je da se ta sugestija pošalje i pismeno. Odgovara da je prilikom 
određivanja statusa njegovatelja bilo problema zbog Zakona o radu prema kojem je 
osoba starija od 65 godina starosti radno nesposobna. 
 
Anka Slonjšak, pravobraniteljica za osobe s invaliditetom, čestitala je svim članovima 
UIR Zagreba te postavila pitanje financiranja udruga osoba s invaliditetom. Smatra 
da udruge nisu prepoznate od nadležnih te je postavila pitanje koji su poticaji i 
motivacije za udruge. Napomenula je da Ured pravobraniteljice radi za korist 
krajnjeg korisnika i poželjela uspješan rad svim prisutnima te potom dobru zabavu. 
 
Josip  Petrač, predsjednik Hrvatskog saveza udruga invalida rada, pozdravio je sve 
prisutne i zaželio dobar skup i rad te pretočenje diskusije u dobre zaključke. 
 
P: Ivan Lazić, predsjednik Nadzornog odbora UIR Zagreba, napomenuo je da se 
ništa ne mijenja niti pomiče prema naprijed. Postavio je pitanje kada će se razdijeliti 
osobe s amputacijom jer iako je i sam bez obje noge i može zaplesati, potrebna mu je 
pomoć druge osobe kada mu npr. nešto padne na tlo ili prilikom penjaja po 
stepenicama ili nakon što kod kuće skine obje proteze. Ujedno je zahvalio A. Ježić te 
napomenuo da je svjestan da ona sama nije osobno kriva, no također je svjestan da je 
ona jedna od karika koja može utjecati. 
O: A. Ježić odgovorila je da je problem prepoznat u sustavu socijalne skrbi i ostalim 
sustavima koji se bave problematikom osoba s invaliditetom, no da je za rješavanje 
takvog problema potrebno uključivanje svih sustava. 
 
Zorislav Bobuš, predsjednik Zajednice saveza osoba s invaliditetom Hrvatske, 
pohvalio je najbrojniju udrugu te smatra da bi udruge mogle i dalje raditi kada bi za 
to postojali uvjeti. Napomenuo je da je potrebno postaviti pitanje zašto se dokumenti 
koji su izglasani ne provode. 
 



 

 

Milan Bandić, gradonačelnik Grada Zagreba, pozdravio je sve prisutne, čestitao UIR 
Zagreba na dugogodišnjem zalaganju za osobe s invaliditetom te zaželio svima da 
budu konstruktivni i da predlože zaključke koje će Ministarstvo socijalne politike i 
mladih te Grad Zagreb odraditi za poboljšanje osoba s invaliditetom. 
 
P: Milan Škvorc, predsjednik UIR Varaždin, postavio je pitanje postoje li realne 
mogućnosti za donošenje Zakona o osobama s invaliditetom na nivou države te 
može li se odrediti financiranje udruga bez javljanja na natječaje. 
O: Bojana Antić-Brzica odgovorila je da su se velikim sredstvima udruge financirale 
prijašnjih godina, no da se vlast promijenila i ministarstvo spojilo te da su iz tog 
razloga ostala financijska sredstva za one udruge kojima je ranije odobreno 
financiranje trogodišnjeg programa. 
 
Marija Orlić, ravnateljica Doma za starije i nemoćne osobe Peščenica, pozdravila je 
sve prisutne i pohvalila zajedničku suradnju Doma i UIR Zagreba. Smatra da je 
potrebno prilikom izrade izmjena Zakona o socijalnoj skrbi uzeti u obzir i osobe s 
invaliditetom smještene u domovima za starije i nemoćne osobe odnosno da im se 
približe rješenja. Navela je da je potrebno uzeti u obzir njihove potrebe kako bi se 
stvorili bolji uvjeti za smještaj i život osoba s invaliditetom u ustanovama. 
 
A. Ježić zahvalila je na pozivu. 
 
M. Topić, predsjednica UIR Zagreba, zahvalila je predstavnicama Ministarstva 
socijalne politike i mladih, A. Ježić i B. Antić-Brzica na odazivu i sudjelovanju na 
ovoj konferenciji uz znak UIR Zagreba – ružu.  
 
Također prema predviđenom vremenu, Leke Sokolaj, izvršni direktor, Hrvatski 
savez udruga invalida rada ukratko je predstavio Nacrt prijedloga zakona o 
udrugama osoba s invaliditetom od posebnog interesa za Republiku Hrvatsku. Po 
završetku prezentacije, preostalo je vrijeme iskorišteno za pitanja i odgovore kako 
slijedi: 
 
Anđelka Trnjak, tajnica UIR Vukovar, postavila je pitanje ograničenosti radne 
sposobnosti te ukazala na potrebu korekcije prava osoba s invaliditetom. 
 
Ante Štulić, predsjednik UIR Rijeka zahvalio je na pozivu te podsjetio prisutne da 
sekcija više nemaju, kao što su svojevremeno imali sekciju INA te da nemaju svoje 
predstavnike jer im poslodavac to zabranjuje. Predložio je da se barem odredi 
minimum financijskih sredstava kojem bi se udruge financirale te potom zaželio 
puno uspjeha u daljnjem radu. 



 

 

Ankica Petek, predsjednica UIR Slunj, pozdravila je sve prisutne i zaželila uspješan 
rad. 
 
P: Ivica Župan, pravnik UIR Zagreba, naglasio je da se prilikom financiranja govori 
samo o savezima, ali ne i o udrugama te da ne postoje kriteriji za određivanje, kao 
niti obaveza lokalne zajednice u slučaju da ista financijskih sredstava nema. Smatra 
da bi i savezi i udruge trebali biti na istom nivou. Također je skrenuo pozornost na 
umrežavanje i postavio pitanje da li udruga mora biti umrežena ukoliko želi dobiti 
status od posebnog interesa za Republiku Hrvatsku. Za kraj je istaknuo da je 
potrebna i kvalitetna kontrola programa. 
O: L. Sokolaj odgovorio je da je provedba Nacionalne strategije sustavno financiranje 
saveza i udruga te da do sada to nije bila obaveza, a da se ovim Zakonom želi postići 
pozicija odnosno status od javnog interesa jer su na taj način rješene financije u još 
četiri zakona (o sportu, vatrogascima, Crvenom križu te tehničke kulture).  
 
Marica Mirić, dopredsjednica Zajednice saveza osoba s invaliditetom Hrvatske, 
čestitala je UIR Zagreba te napomenula da savezi od udruga traže prijedloge do 
21.10.2012. godine kako bi ih savezi proslijedili SOIH-u, a čime bi se potom išlo 
prema državi. Smatra također da ovaj Zakon treba podržati jer će ga i Ministarstvo 
prihvatiti te naglašava da je takav način financiranja itekako važan i pošten te da u 
ovom radu nema mjesta emocijama. Navela je da se uz financiranje javlja i problem 
jedinstvenog tijela vještačenja te da je potrebno uputiti pismo savezu, a potom i 
SOIH-u, u kojem se traži sustavno financiranje udruga. 
 
M. Topić, predsjednica UIR Zagreba, navela je kako je UIR Zagreba prijedloge 
predala no da isti nisu uvršteni u ovaj nacrt. Predložila je da se pozovu predstavnici 
svih udruga na zajednički razgovor i vjeruje da to nitko ne bi odbio, no da je za to 
potrebna inicijativa. Smatra da ukoliko se sada napravi propust, da će ga se teško i 
dugo ispravljati te da se savezi trebaju izjednačiti sa udrugama. Napomenula je da je 
UIR Zagreba pritisak budućnosti i današnjeg rada prisilio organizirati današnju 
tematsku konferenciju iako je bilo napomena da se za rođendan slavi. Navela je da 
UIR Zagreba samo želi korekciju postojećeg prijedloga Zakona. 
 
Potom je zahvalila svim prisutnima na aktivnom sudjelovanju, zatvorila 
konferenciju te pozvala na prigodni domjenak.  
 
 
 
Anamarija Lazić, zapisničar               Marija Topić, predsjednica 
 


